

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, November 13, 1979

• 0937

[Text]

The Chairman: Gentlemen, the Standing Committee on Regional Development will come to order.

We will resume consideration of the Main Estimates for the fiscal year ending March 31, 1980.

I would like to introduce the Minister of the day, the Honourable Elmer MacKay, Minister of Regional Economic Expansion. Mr. Minister, would you care to introduce your witnesses to the Committee.

Hon. Elmer MacKay (Minister of Regional Economic Expansion): Thank you, Mr. Chairman, I certainly would.

I am happy to introduce our Deputy Minister of DREE, recently appointed to that post, Mr. Robert C. Montreuil, to my immediate right. Beside him is Mr. John MacNaught, Senior Assistant Deputy Minister, Finance and Administration. Then we have Mr. Collinson, Assistant Deputy Minister of the Western Region; Mr. McIntyre, Assistant Deputy Minister of the Ontario Region; Mr. Claude Huot, the Acting Assistant Deputy Minister of the Quebec Region; Mr. R. H. McGee, Assistant Deputy Minister of the Atlantic Region, sitting over there in the corner—that is where Atlantic people usually end up, in the corner; Mr. Wansbrough, Director General of the Industrial Incentives Branch . . .

An hon. Member: The bottom of the heap is better . . .

Mr. MacKay: Pardon?

Mr. Ferguson: You interrupted, Mr. Minister. He said the bottom of the heap is better than the corner.

Mr. MacKay: No. They are real tough when they get into the corner.

Mr. Frederiksen, Director General, Financial Services Branch; Mr. G. V. Kelly, Manager, Budgetary Planning Division. With these gentlemen here today there will be lots of background information available, Mr. Chairman.

The Chairman: Right. Thank you, Mr. Minister.

REGIONAL ECONOMIC EXPANSION

A—Department

Budgetary

Vote 1—Regional Economic Expansion—Operating expenditures—\$67,161,000

The Chairman: The material the Committee have available to them today for distribution is a departmental profile dated November 1979, the Minister's note for remarks to the Standing Committee, that is the Minister's official statement in both official languages.

• 0940

I should indicate that the following will not be distributed to all Committee members but they will be made available by the Committee Clerk upon request, that is the DREE annual

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 13 novembre 1979

[Translation]

Le président: Messieurs, le comité permanent de l'Expansion économique régionale est en séance.

Nous reprenons l'étude du budget principal pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980.

Je voudrais vous présenter le ministre actuel, l'honorable Elmer MacKay, ministre de l'Expansion économique régionale. Monsieur le ministre, voulez-vous nous présenter vos collègues.

L'honorable Elmer MacKay (ministre de l'Expansion économique régionale): Merci, monsieur le président, avec plaisir.

Je vous présente notre sous-ministre, qui vient d'être nommé, M. Robert C. Montreuil, qui se trouve à ma droite. A côté de lui, M. John MacNaught, sous-ministre adjoint, Finance et Administration. Puis M. Collinson, sous-ministre adjoint pour la région de l'Ouest; M. McIntyre, sous-ministre adjoint pour la région de l'Ontario; M. Claude Huot, sous-ministre adjoint suppléant pour la région du Québec; M. R. H. McGee, sous-ministre adjoint pour la région de l'Atlantique qui se trouve dans le coin—c'est d'ailleurs là que les gens de l'Atlantique finissent toujours par aboutir: dans un coin. M. Wansbrough, directeur général de la Direction des subventions à l'industrie . . .

Une voix: Le fond du paquet est préférable . . .

M. MacKay: Pardon?

M. Ferguson: Vous l'avez interrompu, monsieur le ministre. Il a dit que le fond du paquet valait mieux que le coin.

M. MacKay: Non. Ils deviennent vraiment méchants lorsqu'on les accule dans un coin.

M. Frederiksen, directeur général à la Direction des services financiers; M. G. V. Kelly, gestionnaire à la Division de la planification budgétaire. Monsieur le président, la présence de tous ces spécialistes devrait nous permettre de vous donner pas mal d'informations.

Le président: Très bien. Merci, monsieur le ministre.

EXPANSION ÉCONOMIQUE RÉGIONALE

A—Ministère

Budgétaire

Crédit 1—Expansion économique régionale—Dépenses de fonctionnement—\$67,161,000

Le président: Le document qui a été distribué aux membres du Comité ce matin est un profil du ministère daté de novembre 1979; vous avez reçu également les notes du ministre à l'intention du Comité permanent, c'est-à-dire sa déclaration officielle dans les deux langues officielles.

Je dois préciser que les documents suivants ne seront pas distribués à tous les membres du Comité mais qu'ils seront mis à leur disposition par le greffier du Comité, sur demande. Il